
 
 
En landsforening i NHO  

Norsk Industri | Federation of Norwegian Industries | Næringslivets Hus | Middelthuns gate 27 
Postboks 7072 Majorstuen | N-0306 Oslo | Norway | Tel (+47) 23 08 88 00 

 post@norskindustri.no | www.norskindustri.no | Org.nr. 952 151 266 

 

 

Olje- og energidepartementet 

Akersgata 59 

0033 Oslo 

    

     
 
Deres ref:   Vår ref:  Dato: 30. september 2019 

 

 

 

Høringssvar Nasjonal Ramme for Vindkraft  

 

Nasjonal Ramme for Vindkraft, utarbeidet av NVE for OED har sitt utspring i 

Meld. St. 25 (2015-2016). Nedenfor følger Norsk Industris kommentarer til 

høringen.  

 

Innledende kommentarer 

 

Tilgang på fornybar kraft til konkurransedyktige priser blir stadig viktigere for 

den kraftintensive industrien som har som mål å bli utslippsfri innen 2050 

(Veikartet for prosessindustrien (2016)).  

 

Gjennom omstillingsfasen fram mot 2050 vil landbasert vindkraft spille en viktig 

rolle. Landbasert vindkraft har bidratt til en ny dynamikk i kraftmarkedet. Dette 

har ført til at flere industribedrifter nå har inngått nye kraftkontrakter med 

vindkraftprodusenter.  

 

Den fremtidige strømprisen og kraftbalansen er svært uviss, men mange 

påvirkningsfaktorer forventes å gi økte priser fremover, slik som: utfasing av 

svensk kjernekraft, CO2 priser, gasspriser, økt industriforbruk og øvrig el-

forbruk, inkludert innfasing av nye klimateknologier (CCS, Hydrogen etc.), 

virkningen av utenlandskabler og elektrifisering av sokkelen.  

 

Dette betyr at det må bygges mer fornybarproduksjon. Fornybarproduksjonen 

kan komme til dels fra vannkraft (oppgradert og utvidet vannkraft), landbasert  

vind og på sikt, havbasert vindkraft. Norsk Industris konkurransekraft avhenger 

av at vi får realisert en kombinasjon av disse. 

 

Kommentarer til rammen for vindkraft 

 

NVE definerer sitt eget oppdrag i rammerapportens sammendrag på følgende 

måte: "Regjeringen vil legge til rette for en langsiktig utvikling av lønnsom 

vindkraft i Norge, og en politikk som demper konflikter og bidrar til at de beste 

vindkraftlokalitetene blir valgt. Olje- og energidepartementet vil derfor utarbeide 

en nasjonal ramme for konsesjonsbehandling av vindkraft på land."  
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Etter at rammen ble lagt fram har det vist seg at den har hatt motsatt effekt enn 

det som var intensjonen. Rammen blir sett på som en utbyggingsplan og 

konfliktnivået har økt. Det er nå politisk stemning mot rammeplanen. Den 

folkelige motstanden er massiv og har tatt former vi sjelden har sett. 

Motstanden er spesielt stor i kommuner som ligger innenfor rammens 

geografiske avgrensninger.  

 

Rammeplanen må legges til side 

En betydelig vindkraftutbygging i Norge må ha legitimiteten i befolkningen. Vi 

har allerede nå et tydelig bevis på at denne legitimiteten ikke sikres via en 

rammeplan. Rammeplanen bør nå legges til side. 

 

Dagens konsesjonsregime må beholdes 

Dagens konsesjonsregime må ligge fast. Hvert prosjekt må sikres en forsvarlig 

konsesjonsbehandling som sikrer forutsigbarhet til prosjektutviklere, investorer, 

nettselskap og lokalt berørte aktører. Det må sikres at negative konsekvenser og 

kostnader blir lavest mulig, nettbyggingen må bli minst mulig og ikke minst må 

konflikter med lokale interesser forebygges effektivt. Det må vurderes en 

endring i konsesjonsvilkårene slik at lokalsamfunn sikres bedre forutsigbarhet 

hva gjelder beliggenhet, størrelse på møllene etc.  

 

Lokale myndigheter må få del i verdiskapingen 

Norsk Industri mener også at lokale myndigheter i større grad bør få ta del i 

verdiskapingen ved vindkraftprosjekter. Norsk Industri vil komme tilbake med 

nærmere kommentarer på beskatningsmodell for både vind og vannkraft i 

forbindelse med høringen på "NOU 2019: 16, Skattlegging av vannkraftverk". 

Konsesjonsbehandling av omsøkte prosjekter må gjennomføres  

Norsk Industri finner det sterkt beklagelig at NVE har frosset behandling av 

konsesjonssøknader. Dette går på tvers av gode og forutsigbare rammevilkår for 

næringsvirksomhet generelt. Norsk Industri mener at alle innleverte 

konsesjonssøknader har krav på behandling etter dagens regelverk.  
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